
                                                                      

                   Hodnocení  "B" týmu po podzimní části sezony 2013/ 2014 

Umístění, výchozí stav pro jaro 

Při pohledu na tabulku se zdá hodnocení velmi jednoduché. Čtvrté místo se ztrátou 1 bodu na místo 2., 

oproti loňskému 11 v konečné tabulce, k tomu svádí. Navíc projev mužstva se po špatném úvodu (dvě prohry, 

skóre 1:6) rychle změnil k lepšímu a přibližně od poloviny září,  jsme až na výjimky hráli dobrý a pohledný 

fotbal a s minimálními ztrátami jsme postupovali  v tabulce nahoru až na 24 bodů se skórem 41:24, se ztrátou 

4 body na prvního. Byl bych samozřejmě rád, aby jarní pokračování soutěže bylo i  pokračováním právě 

těchto výkonů celého týmu. Bohužel již nyní víme, že do jarní části půjdeme se ztrátami univerzál Filip Soudek 

(zranění kolene, vazy), brankář Tomáš Löwe (operace achilovky), zametač a záložník Michal Kalík (?odchod 

Klobuky).  

 

Stav  "B" mužstva, jeho potenciál 

Mužstvo disponuje v základu vhodnými typy hráčů  má "špílmachra" a technika  Josefa Bauera, technicky a 

rychlostně jsou vybaveni Ondra a Jirka Vébrovi, Dominik Hřib,  máme neúnavné "buldoky" typu Tomáše 

Beránka, Honzy Lišky, Radka Nauše, Jardy Koryty (tím není řečeno, že ti si neumí udělat kličku a uvolnit se),  i 

jistotu v obraně Martin Kabourek a u "zametače" Tomáše Linharta. Velmi dobře odchytal podstatnou část 

podzimu Tomáš Löwe. V neposlední řadě považuji za vhodné připomenout - za uplynulý podzim střelecky 12x 

rozkvetl Jirka Vébr (myslím, že to nelze jen odůvodnit postem), 6x se trefili Baky a O. Vébr, 4x Honza Liška  a 

Tomáš Beránek ... - takže ani se střeleckou potencí na tom nejsme zle. S výjimkou jednoho zápasu (5 nebo 6 

lidí po sálovce) nás nelimitovala fyzická připravenost, tu bychom navíc měli v zimní přípravě doufám ještě 

vylepšit. 

To jsou v podstatě jména základní sestavy (bez zraněných) a nemohu zapomenout naši lavičku Martina 

Plašila, Petra Plzáka, Bohouše Studničku a Davida Samuela.  

 

S ideální sestavou je podle mého názoru a především podle průběhu podzimní části možné hrát i o první 

místo - viz. úvodní odstavec.  

K tomu je potřeba poznamenat : 

a) je otázkou, kolikrát se nám povede postavit právě ta nejlepší sestava; 

b) po zkušenostech z podzimu se určitě neobejdeme bez spolupráce s dorostenci;  

Tím také děkuji za vstřícnost ve spolupráci realizačnímu týmu dorostu a jim samým, s jejich pomocí jsme 

překonali i období zranění a nemocí, či důvodu jiné nepřítomnosti hráčů základu. 

 

Jsou však posty, lépe řečeno hráči, které při nepřítomnosti nahrazujeme svízelně, jejich schopnosti navyšuje 

totiž mimo fotbalovou dovednost i lety nastřádaná zkušenost - konkrétně mám na mysli podržení balonu a 

zklidnění hry, rozvahu v rozehrávce v podání Bakyho, nebo rozvážný provoz vzadu a bez kiksů u Tomáše 

Linharta - zde jsme měli štěstí, že zrovna při jeho svalovém zranění a následně cca na 4 zápasy naskočil, a to i 

s připravenou dirigentskou taktovkou Michal Kalík (když si odchod rozmyslí, má u nás místo - na to se s 

oblibou ptal, s nadsázkou se dá říci - Nakonec může postoupit s námi a ne s Klobukami!:). 

 

 



 

Pohled dopředu, jarní část sezony 

Zde už se odvozeně dostávám k tomu, na čem bychom společně měli zapracovat hned v zimní přípravě a na 

začátku jara : 

připravenost náhrad  

-   do branky po dohodě počítáme s Petrem Plzákem, tzn. věnovat se mu specielně v zimní přípravě, ve hře je 

i možnost dohody s Áčkem - o půjčování druhého brankáře Štěpána Šplíchala a Dominik Izera; 

-   Ondra Vébr ( jako Baky II) by měl podle možnosti více v zápase zkoušet v pravou chvíli přidržení balonu a 

zklidnění hry,  tím ale není řečeno, že má zapomenout na překvapivou kolmou přihrávku či střelbu (docela se 

ke konci dařily); 

-   Honza Liška nebo Martin Kabourek by měli dostat příležitost zaskočit za našeho zametače, abychom si 

mohli říci "vždy připraven"; 

-  stále mne neopustila myšlenka v případě možnosti zkoušet na hrotu bouráka Tomáše Beránka, ostatně 

mám zato, že už při prvním pokusu se to docela osvědčilo; 

-  u Dana Hlavatého ( pokud nám bude dopřán) využívat jeho potenciál středového Galáska, protože tam se, 

zdá se mi, cítí nejlépe; 

-  vůbec přitom nezapomínám na přínos pro "B" a možnost využití Láďi Šafnera a Marka Štěpánovského, 

Dominika Urbana a zvláště za situace našeho zraněného brankáře na Dominika Izeru.  

 

herní systém   

Po fotbalové stránce jsme odehráli horší i lepší zápasy a vždy to spíše záleželo na našem výkonu a stylu hry. 

Už v průběhu podzimu jsem tvrdil, že nás obvykle nelimituje soupeř, ale naše hlavy - pokud pomineme 

oslabení pro možná zranění a nemoci, ale i to jsme dokázali úspěšně překonat. Důležitá byla i konsolidace 

základní kostry sestavy, mužstvo má duši - pracuje jeden za druhého.  

Mám za to, že beze zbytku jsme si ověřili, že výkonostně na tom nejsme hůře než kdokoliv  z naší skupiny.  

Nehledě na výše uvedenné úkoly a odzkoušení jednotlivců, předpokládám dál práci na zlepšování systémových 

činností mužstva 

 -  v již rozhodnutých zápasech ověřovat možnosti zabetonování obrany - zkoušet Catenacio po Vransku, na 

podzim jsme dvakrát, třikrát při vlastním vedení doplatili na pokračování útočného stylu hry 

-  trvale tzv. v boji dbát na uplatňování hry po zemi, rychlými přihrávkami - při tomto stylu hry jsme dosud 

vždy měli "navrch", nebát se zpětných přihrávek na jistotu a pro zklidnění hry; 

v tréninku nacvičovat a v zápasech uplatňovat 

-   uvolňování kolmými přihrávkami, právě přitom využít našich rychlých hráčů; 

-   učit se stále a naučit se na sebe mluvit, říkat si o přihrávku, pobízet spoluhráče k vysunutí  a naopak 

"ukazovat se", být v pohybu; 

-   zlepšovat periferní vidění - pro přenášení hry na druhou stranu, využívání šíře hřiště; 

-   ubrat jednu kličku a zpřesnit finální přihrávku. 

Každé zlepšení v těchto činnostech se kladně projeví na souhře, budeme méně ztrácet míč a projeví se i v 

konečné efektivitě naší hry. 

 

zimní příprava a trénink obecně 

O zimní přípravu zájem mužstva byl, řada hráčů  reálně vidí dobré umístění. Předpokládám dohodnuté 

zahájení přípravy po polovině ledna a fyzičku bychom měli nabírat venku. Běhání, pahorek, výstupy na 

lavičku, kliky, žabáky ... ale ani fotbálek není vyloučen, pokud na něj zbudou síly. 

Pokud to bude správně fungovat, budeme mít další plus pro jarní kola.  

 

 



 

Především pro hráče mužstva jsou následující 2 řádky. 

Doufám, že po svolání si stanovíme vhodný den a čas a hlavně, že se budeme v dostatečném počtu 

pravidelně scházet - ne jako v závěrečných dvou týdnech na trénink!  

 

 

Realizační tým a + 

Z mého pohledu se navzáíjem respektujeme a doplňujeme, tak jak je potřeba, ať již v přípravě, tak zejména 

během zápasů.  Navíc oceňuji možnost konzultace vlastních názorů a pokynů jak s asistentem Zdeňkem 

Tomišincem, tak s vedoucím mužstva Zdeňkem Zázvorkou - za to jim děkuji. Asistentovi ještě speciálně za 

správně uplatňovanou razanci "na dálku" v zápasech a vedoucímu mužstva za spolehlivý servis.  

A nakonec to a +, to není překlep - za to patří poděkování vedoucímu "A" týmu Vašku Dandovi za předávání 

zkušeností a ochotu vždy si probrat problém se kterým jsem přišel,  i za dílčí hráčskou výpomoc. 


